
Betoog namens PCBO De Smithoek – Den Ham 
Voorgelezen op dinsdag 24 januari 2023 tijdens het raadsdebat. 

 

Beste mensen, 

 

Ooit zijn we als Brede School Zuidmaten, waar onze school De Smithoek deel van uit maakt, 

in samenwerking met de toenmalige kernwethouder en ‘Den Ham Doet’ het traject gestart 

om iets moois van ons schoolplein en de speelruimte rondom de school te creëren. Dit 

deden we onder de quote: DROMEN DENKEN DOEN - dat illustreert naar ons gevoel heel 

goed het proces dat we destijds in gezamenlijkheid doorliepen. 

 

In het najaar van 2019 hebben we met de gemeente overleg gehad om mogelijkheden te 

onderzoeken voor meer speel- en spelruimte voor de schoolkinderen (en buurtkinderen) 

naast De Smithoek. Het trapveld bij de vijver (naast een nieuwgebouwde woning) was de 

kinderen immers al ontnomen. 

 

Er is toen genoemd dat het veld ten westen van onze school niet langer voor bebouwing 

beschikbaar zou zijn, maar dat we daar wel degelijk iets van onze dromen zouden kunnen 

gaan verwezenlijken. We hadden in onze gesprekken het plan al breder bedacht dan enkel 

voor de kinderen, maar ook de oudere generaties een rol toebedacht, die zij omarmden. We 

zouden gaan voor een generatietuin. 

 

Om één en ander vlot te trekken zijn we samen met de wethouder naar een bijeenkomst 

van “Den Ham Doet” geweest om deze droom te presenteren en te zien hoe zij iets kunnen 

gaan betekenen vanuit hun doelstellingen. Dit alles resulteerde uiteindelijk dat we in 

februari/maart 2020 een bijeenkomst voor alle aanwonenden (van het veld westelijk van de 

school) konden plannen om de  generatietuin te presenteren. We kregen veel enthousiaste 

reacties en ook al aanmeldingen van mensen die wilden gaan helpen met het realiseren van 

de tuin. 

 

Tenslotte kwam de directie van de CAV Den Ham die avond met de mededeling dat zij in het 

kader van hun 100-jarig bestaan een behoorlijke financiële bijdrage wilden gaan leveren om 

mede gestalte te geven aan dit project. En toen kwam de pandemie met de bekende 

lockdownperiodes en maatregelen. De droom van het veld ten westen van De Smithoek 

moesten we parkeren en die wilden we, een jaar later, toen het eindelijk weer kon, weer 

gaan oppakken. Tegelijkertijd, mei 2021, kwam er de uitnodiging vanuit de gemeente voor 

een bijeenkomst met scholen, ‘Den Ham Doet’ , de CAV en de omwonenden en waren we in 

de veronderstelling dat ook zij verder wilden met de door hen beloofde uitwerking van ons 

plan. We gingen ervan uit dat onze droom, die al tot een plan was uitgedacht naast het nog 

te ontwikkelen plan voor de ruimte waar nu nog het kantoor van Roelofs staat, aan de orde 

zouden komen. Die conclusie baseerden we op de ruime vertegenwoordiging in het 

uitgenodigde publiek.  

 



 

Groot was dan ook onze ontsteltenis in de loop van de voorlichting te moeten horen dat de 

gemeente zondermeer, zonder enige vorm van overleg met ons (scholen, ‘Den Ham Doet’ 

en omwonenden) had besloten om het veld ten westen van onze school te laten bebouwen 

met woningen.  

 

Natuurlijk begrijpen we dat er gebouwd moet gaan worden en dat het de gemeente geld 

kost, wanneer er in plaats van woningen groen en/of speelruimte gerealiseerd moet worden 

op een kavel. Maar om ons plan vanuit onze prachtige droom zo maar op te gaan geven 

kunnen we niet. Het gaat om onze kinderen die ook de ruimte en de noodzakelijke 

beweging verdienen. 

 

Omdat we graag uit willen gaan van kansen die er liggen,  hebben we nog wel een aantal 

zaken die we graag ook onder uw aandacht wil brengen. 

 

1. We ervaren een sterk versteende speelomgeving dat bestaat uit een te klein 

schoolplein en hebben grote behoefte aan een meer natuurlijke omgeving waar 

scholen, kinderdagopvang en buurtkinderen naar hartenlust kunnen gaan spelen. 

Groen speelt een belangrijke rol bij de cognitieve, motorische en sociale 

ontwikkeling van kinderen. Daarom willen we kinderen meer in aanraking brengen 

met groen om daar te spelen en te leren. 

 

2. Het is een heel grote wens om een voetbalveldje te behouden. We zien dat de 

voetbalbehoefte erg groot is. Een veldje of wellicht een voetbalkooi is heel wenselijk. 

Een speerpunt van de gemeente in de onlangs vastgestelde omgevingsvisie is de 

Speelruimte Ambitie: Voldoende speelruimte van een hoge kwaliteit voor kinderen. 

De gemeente zet stevig in op gezond leven en bewegen vanuit het 

preventieakkoord. Hoe mooi is het om een generatietuin te hebben waarin alle 

generaties op hun eigen niveau kunnen bewegen en recreëren. 

 

3. Het is een feit dat zowel de buurtbewoners als de scholen graag meer groen willen. 

Ook willen we graag het punt veiligheid onder uw aandacht brengen. De 

parkeermogelijkheden zijn al beperkt, dat zal door uw nieuwe plannen alleen maar 

beperkter worden. We hebben grote zorgen ten aanzien van de verkeersveiligheid 

aan de westzijde van onze school.  

 

4. Natuurlijk zijn we niet tegen een appartementencomplex, maar de huidige plannen 

schuren wel met lopende afspraken en essentiële behoeftes van de school en de 

kinderen.  

 

 

 

 

 



Elke dag zijn wij op school bezig met de sociaal-emotionele ontwikkeling van kinderen. Van 

kinderen horen we vaak ‘beloofd is beloofd!’. Ook proberen we de kinderen middels de 

zeven gewoonten van Steven Covey mee te nemen in onze visie: we willen graag dat de 

kinderen opgroeien tot aardige, vaardige en waardige mensen. We leren de kinderen onder 

andere om te zoeken naar een win-win, eerst begrijpen en dan begrepen worden en 

synergie te creëren. Wat ons betreft is de gemeente nu aan zet om te laten zien dat we deze 

gewoonten in de praktijk van alledag nodig hebben. 

 

Tot zover ons betoog. 
Dank voor uw tijd. 
 
Arnaud Nijland 
Henriëtte Teunis 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Namens de kinderen: 
 





 
 

 


